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A01. Goedkeuring van de AO-verslagen van 10/05/2022 

en 01/07/2022: 

1) 10/05/2022 (voormalige RvB) 

• PSch verzoekt de ontbrekende woorden toe te voegen aan de eerste zin in punt A3d) 

van de PV van 10/05/2022. Het zou als volgt moeten luiden: "PSch verklaart dat de 

tekst op het niveau van de Duitstalige Gemeenschap de eerste lezing in de regering 

heeft doorstaan". Sindsdien staat de tekst op de agenda van het Parlement van de 

Duitstalige Gemeenschap en zullen de debatten van start gaan  

• De OA-BO neemt dit PV over met de aanpassing van de door PSch genoemde 

passage. 



2) 01/07/2022 (nieuwe OA-BO) 

• PSch legde uit dat punt A01 betrekking heeft op organisaties die geen secretariaat 

hebben, in tegenstelling tot wat in de notulen staat. Hij verzocht de woorden "...die 

geen secretariaat hebben..." op te nemen. 

• De OA-BO neemt dit PV over met de aanpassing van de door PSch genoemde 

passage. 

A02. BDF - Gewone en Buitengewone AV van 

17/03/2022: follow-up 

a) Wijziging van de statuten van BDF: publicatie in het Belgisch Staatsblad 

• CHS herinnerde het secretariaat eraan dat PDF's van de identiteitskaarten 
van vertrekkende en inkomende directeuren moeten worden 
teruggestuurd. Dit is nu nodig voor de publicatie 

b) Aanpassing van het UBO-register 

• De aanpassing van het UBO-register kan pas plaatsvinden na publicatie van 
de statuten  

c) Aanpassing van de lijst van Belfius-agenten 

• Hetzelfde als voormalige punt 

PG vroeg of iedereen akkoord was met de organisatie van de AV of verbeteringen zou willen 

zien. 

Geen toepassing. 

A03. Afkortingen 

a) Afkorting "bestuursorgaan 

• OME doet de volgende voorstellen: 
i. Dat wil zeggen: ORGA (Fr) en BORG (Nl) 

ii. Of : OA-BO (Fr+Nl) 

• OA-BO-leden kiezen voor OA-BO 
b) Gebruik van afkortingen van ORGA-leden voor verslagen 

• De leden van de OA-BO stemmen in met de voorgestelde lijst 

A04. UNCRPD - België 

a) Schaduwverslag: Comité van toezicht - agenda 

• Zie in het groen op de tabel ontvangen met de convocatie: 10/11/2022 10:00-11:30 

en 22/12/2022 10:00-11:30 

• De leden van de OA-BO keuren goed 

b) Conferentie van de staten die partij zijn - New York 14-

15 juni 2022 - PG Feedback 

• PG legde uit hoe de conferentie was verlopen. Het secretariaat had zijn verslag met 

de agenda meegestuurd. Hij benadrukte dat de Franse vertaling van zijn verslag door 

het secretariaat van zeer goede kwaliteit was. Wat opviel was dat de deelname van 

organisaties aan de besluitvorming in geen enkel land bestaat. Het werkt niet. Het 

probleem is wijdverspreid. Dit moet in de toekomst worden benadrukt. 



• PG heeft deelgenomen aan vergaderingen met IDA. In het verleden waren de 

discussies gebaseerd op specifieke artikelen, maar nu gaan ze van het ene artikel 

naar het andere. Dit is erg inconsequent. GM zal moeten worden geraadpleegd om 

misschien IDA en EDF hierover te ondervragen (zie ook A08 hieronder). Hetzelfde 

verzoek van JL en verzoek om een vergadering.   

• Artikel 4, lid 3, wordt in de praktijk niet toegepast; dit is een wijdverbreid probleem. 

Dit is ook het geval in België. Dit moet worden vermeld in het schaduwrapport van 

het UNCRPD.  

A05. SDG: Opstellen van het tweede vrijwillige nationale 

verslag (VNR) van België, deelname van de BDF. 

• Zie het document dat CHS enkele weken geleden heeft gestuurd. Teruggestuurd door OME 
in vergadering. 

• De OA-BO bevestigt dat het secretariaat dit verslag naar de FRDO kan sturen. 
 

A06. SDG-forum 04/10/2022 

a) Programma 

• Zie het bij de agenda gevoegde document 

b) BDF Workshop: facilitering, sprekers 

• De door de BDF gefaciliteerde workshop vindt aan het begin van de middag 

plaats. OME stelt voor om 2 van de 7 SDG- en gehandicaptenvideo's te tonen en 

te gebruiken als uitgangspunt tussen de twee getuigen en de zaal  

• De identificatie van belanghebbenden blijft een probleem. Idealiter zijn er 2 

vertegenwoordigers van de OA-BO. PG weet niet zeker of hij aanwezig kan zijn.  

• De OA-BO vraagt OME de GA te onderzoeken. Hij vraagt ook de voorwaarden 

voor toegankelijkheid en de toegang tot de parkeerplaats te controleren.  

A07. CEDAW: de constructieve dialoog van België. 

Deelname BDF aan raadpleging "Coormulti" 01/09/2022 

- ChA 

• ChA legde uit dat zij voor de BDF optrad op basis van het door het secretariaat 

opgestelde document. De andere deelnemers aan de vergadering waren zeer bezorgd 

over het aspect van geweld tegen vrouwen met een handicap. De discussie ging met 

name over de kwestie van de gedwongen sterilisaties. Ook het voorbeeld van de 

ongelijkheid van bonussen tussen medaillewinnaars en paralympische medaillewinnaars 

maakte veel indruk. 

• CHS meldt dat Buitenlandse Zaken heeft gezegd dat geweld tegen vrouwen geen 

prioriteit is... 

• VDE is van mening dat deze verklaring niet kan worden aanvaard 

• PG vroeg of de OA-BO het in dit geval niet nodig moet achten een BDF-delegatie naar 

Genève te sturen.  

• Volgens ThD is het probleem dat er weinig concreet bewijs is. Om naar Genève te gaan, 

hebben we meer bewijs nodig. 



• OME stelde voor Unia te vragen een aantal van de door de BDF naar voren gebrachte 

aspecten over te nemen. Hij betreurde het dat het Instituut voor Vrouwen en Mannen 

opnieuw afwezig was, hoewel dit onderwerp hen na aan het hart ligt. 

• Zie punt A08: de constructieve dialoog zal reeds op 14/10/2022 plaatsvinden. 

A08. Coördinatiemechanisme - Joachim Lommelen en 

Nina Pineau: 13.00 uur 

Joachim Lommelen deelde het secretariaat mee dat de documenten nog niet gevalideerd zijn. Ze zijn 

dus niet beschikbaar. 

a) Lopende zaken: stand van zaken 

• Europese dossiers (EPSCO / Europees gehandicaptenplatform) 

- Volgende week presenteert de Europese Commissie haar Disabilty 

employement package. Voor de deelname van het maatschappelijk 

middenveld moet de BDF met de EDF zien  

• IMC handicap 

- De eerste vergadering van de IMC vond vanmorgen plaats: contact en 

internationale WG 

- Welke agenda voor de anderen? Dit is nog niet besloten. 

• Federale arbeidsongeschiktheidsregeling 

- Dit punt werd niet behandeld  

- VN: UNCRPD + COSP-rapportage 

- UNCRPD: de herziening van België vindt waarschijnlijk plaats in 2023.  

- COSP: Wij willen de voorbereiding van COSP's verbeteren. Bijvoorbeeld 

door de adviesraden erbij te betrekken. Joachim Lommelen is niet 

tevreden over de organisatie en wil er graag aan werken. De BDF is 

geïnteresseerd. Het secretariaat zal de praktische regelingen met Joachim 

Lommelen bespreken.  

- PSch plaatst vraagtekens bij het feit dat we in 2023 4 jaar achterlopen 

op het oorspronkelijke schema. Constructieve dialoog komt erg laat 

o Joachim legt uit dat de comités overweldigd zijn. België heeft 

geen gelegenheid om verder verslag uit te brengen. Het 

maatschappelijk middenveld wel. Tijdens de constructieve 

dialoog kon België de evolutie sinds het laatste officiële verslag 

toelichten  

- CEDAW: Joachim Lommelen meldt dat de constructieve dialoog op 

14/10/2022 zal plaatsvinden. Het coördinatiemechanisme heeft goed 

rekening gehouden met de opmerkingen van de BDF over de feiten van 

geweld, gedwongen contraceptie, enz. De formulieren zijn aangepast en 

Nina Pineau zal op 14/10/2022 in Genève zijn. Voor "werkgelegenheid" 

en andere kwesties gaat het meer om problemen in verband met 

handicaps dan met gender 

o OME vroeg of Coormulti in dit geval ook cross-discriminatie met 

deze thema's als voorbeeld zou opnemen.  

o Nina Pineau bevestigt dat dit het geval zal zijn 



o OA-BO concludeert dat het noodzakelijk is haast te maken en 

contact op te nemen met UNIA, het Instituut voor 

Gendergelijkheid en vrouwenorganisaties. 

- Joachim Lommelen legt uit dat het probleem is dat we een groot gebrek 

aan gegevens hebben. De IMC zal een werkgroep oprichten over de 

kwestie van de statistieken en wat er ontbreekt. 

b) Belgisch voorzitterschap van de Raad van de 

Europese Unie 2024: voorbereiding 

• Joachim Lommelen legde uit dat er een evenement zal worden georganiseerd over 

de uitvoering van de Europese strategie in het kader van het UNCRPD. De 

begroting moet worden afgerond. De wens is om dit evenement samen met de EDF 

en de BDF te organiseren. Dit zal waarschijnlijk gebeuren op de Charlemagne. De 

toegankelijkheid van een dergelijk evenement is essentieel. Zij gebruiken de EDF-

gids voor de organisatie van al deze conferenties.  

• PSch wijst op de wens om de toegankelijkheid te waarborgen. Een van de 

bijzonderheden van België is dat er 3 landstalen zijn. Wij zijn niet erg veeleisend, 

maar het is belangrijk dat Duits een werktaal is op deze conferentie. 

- Joachim: Over de taalregeling is al het een en ander besloten. Uit het 

geheugen zal één deel in het Duits zijn.  

- PG herinnert zich dat hij tijdens het laatste Belgische EU-voorzitterschap 

in het Duits sprak... 

- ThD wijst op het belang van het gebruik van "gemakkelijk te lezen en te 

schrijven". Denk eraan dat de taal in toegankelijke taal kan zijn 

- Joachim Lommelen bevestigt dat bij wat van het coördinatiemechanisme 

afhangt, met al deze aspecten rekening zal worden gehouden. Maar wij 

willen dat dit ook geldt voor gebeurtenissen die afhankelijk zijn van 

andere structuren 

• European Disability Card 2023, het project van de Europese Commissie gaat in de 

richting van een verordening. De onderhandelingen vinden plaats onder Belgisch 

voorzitterschap. 

• Volgende week zal de EC haar werkgelegenheidsstrategie presenteren... 

- VDE vraagt of het coördinatiemechanisme de uitnodiging naar de BDF kan 

sturen 

- Joachim Lommelen antwoordde dat zij zojuist de uitnodiging hadden 

ontvangen. de BDF moet bij de EDF informeren naar de uitnodiging van 

het maatschappelijk middenveld 

• Antidiscriminatierichtlijn: Joachim Lommelen bevestigt dat het proces geblokkeerd 

blijft 

A09. ALTER-conferentie - Deïnstitutionalisering vanuit 

een gehandicaptenperspectief: feedback van GM 

• VDE legt uit dat zij wachten op de verslagen  



A10. EDF - Vrouwencomité en Jeugdcomité: kandidatuur 

van Charlotte Aelbrecht voor het Jeugdcomité 

• PG bedankte ChA voor haar voordracht en verzekerde haar dat zij de volledige steun van 

de OA-BO en het secretariaat zal krijgen. 

• ChA bedankt hem en relativeert: ze moet nog gekozen worden 

A11. België - Europa: onderzoek naar geestelijke 

gezondheid: ondergefinancierd 

• MT verklaarde dat hij de kwestie belangrijk vond, maar dat hij de grenzen van het 

optreden van de BDF nog niet kende. 

• De VDE is van mening dat dit meer tot de bevoegdheid van de NHRPH behoort. Het zou 

interessant zijn om politici op federaal niveau te ondervragen, maar de NHRPH heeft 

niet de middelen om aan deze kwestie te werken. Het secretariaat zou de kwestie ook 

aan het PB van het platform kunnen voorleggen.  

• OME is van mening dat de BDF een vraag kan stellen aan de EDF over de financiering 

van onderzoek naar geestelijke gezondheid op Europees niveau. 

Punten ter informatie 

B01. EDF - Bestuursvergadering: 19-20 november 2022 

• OME legde uit dat de raad van bestuur in Dublin wordt gehouden. De inschrijving is 

geopend. Het secretariaat zorgt voor BV 

B02. EDF - Leden van de raad van bestuur en de 

werkgroep: opleiding 06/09/2022 

• BV en ChA kunnen elkaar niet loslaten... 

B03. Een eerlijkere digitale toekomst: met wie? 

Conferentie georganiseerd door AB REOC - 17/11/2022 

• Wie kan er aanwezig zijn voor de OA-BO? Niemand anders dan EDS zal spreken voor de 

NHRPH... 

• Wie van het secretariaat? OME, CHS, FVE om in te schrijven 

 

Diverse 

C01. Deïnstitutionalisering 

• ThD verklaarde dat hij van Jean-Marie Huet een tekst had ontvangen waarin hij het 

standpunt van het Comité voor de rechten van personen met een handicap heeft 

bijgewerkt.  



C02. Karine Lallieux voor jury emploi:  

• PG kreeg een uitnodiging om deel te nemen aan een jury over 

werkgelegenheidsprojecten voor mensen met een handicap 

• VDE zal de medewerker van het bedrijf bellen voor meer informatie  

C03. Verandering van ABS in CG 

• PSch legt uit dat er een project bestaat om de “tegemoetkoming voor hulp aan bejaarden 

(THAB)”  in de Duitstalige Gemeenschap te wijzigen. De veranderingen zijn niet goed voor de 

PMH: iemand die na 65 jaar PMH wordt, kan tot 700 euro krijgen. De regering had haast 

vanwege de deadline van 1er januari. Het ging heel snel voorbij. Er is echter een standtill voor 

degenen die het recht al hebben geopend. Moet dit niet worden vermeld in het alternatieve 

verslag in artikel 28? Kleines Forum werd niet geraadpleegd. 

 


